
 
Valtuutettu Annika Ollilan ym. valtuutettujen aloite koskien tekojääkentän tai tekojääradan 
rakentamista tai vuokraamista Raisioon 
 
Kaupunginvaltuusto 27.1.2020 17 § 

 
Valtuutettu Annika Ollila jätti seuraavan aloitteen: 
 
“Talviurheilu ja ulkona liikkuminen on tänä talvena ollut säiden puolesta 
haastavaa. Luistelua varten on lähdettävä jäähallille tai suunnattava 
naapurikaupunkiin Parkin kentälle tai Kupittaan luistelumadolle. Raisio on 
hyvä liikuntakaupunki, joka tarjoaa kuntalaiselle monenlaista 
mahdollisuutta liikkua niin sisällä ja ulkona. Nyt uusimpana 
ylpeydenaiheina on Vaisaaren lähiliikuntapaikka Vaisaaren koulun pihalla 
sekä jalkapallohalli sekä Kerttulan kuntoportaat 
 
UKK instituutti kuvailee luistelun olevan hyvää terveysliikuntaa. 
Luistellessa kehittyvät erityisesti tasapainotaito ja lihaskunto. Luistelu 
sopiikin kaikenikäisille ja luisteluharrastuksen voi aloittaa kuka tahansa 
ilman aiempaa kokemusta tai kuntovaatimuksia oman taitotasonsa 
mukaan. 
 
Koska luonnonjäät ja jäädytetyt ulkojäät ovat kovin sääsidonnaisia niin 
ehdotan, että Raisiossa tutkittaisiin mahdollisuutta tekojääkentän ja/tai 
tekojääradan rakentamiseen tai vuokraamiseen. Tekojäällä kuntalaisten 
mahdollisuudet harrastaa ulkoilmassa luistelua pitenee huomattavasti, sillä 
jään kerrotaan olevan talvikuukausina jopa viiden kuukauden ajan 
toiminnassa, noin marraskuun alusta maaliskuun loppuun. 
 
Raisiossa 27.1.2020 
Annika Ollila (sd.) 
 
Sari Packalén Maria Virko 
Sirp Ek  Aki-Petteri Löfgren 
Niina Äikäs Anita Ruusuranta 
Kimmo Kosonen Jarmo Rosama 
Anneli Kivijärvi Hannele Lehto-Laurila 
Janne Laulumaa Emma Lindqvist 
Sari Suominen Jukka Rantala 
Heikki Laine Jari Salonen 
Merja Niemi” 

 
 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi 
 
 
Kaupunginhallitus 3.2.2020 27 § 
 

" - - Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu - - - valtuutettu Annika Ollilan 
aloitteen koskien tekojääkentän tai tekojääradan rakentamista tai 
vuokraamista Raisioon vapaa-aikalautakunnan valmisteltavaksi.” 

 



 
Vapaa-aikalautakunta 08.03.2022 § 24  
  
 
 Valmistelija: liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Karita Toivonen, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 

Vapaa-aikapalvelujen merkitys kaupungin vetovoimatekijänä on suuri ja 
liikuntapaikoilla on tärkeä roolin asukasviihtyvyyden ja ihmisten liikkumisen 
kannalta. Viime vuosina leudot talvet ovat olleet haasteellisia jään 
tekemisen kannalta ja on ollut vaikeaa saada luonnonjäitä pysymään edes 
kohtuullisessa kunnossa useita viikkoja. Tekojään rakentaminen turvaisi 
jääliikunnan harrastamisen mahdollisuuksia laajalti kuntalaisille. Raision 
jäähallit on varattu pääosin jääurheiluseurojen valmennus- ja 
harrastustoiminnan käyttöön muutamia viikoittaisia ja loma-aikojen 
useampia yleisöluisteluvuoroja lukuun ottamatta. 
 
Liikuntapalvelujen mielestä mahdollisen tekojääinvestoinnin osalta on 
mietittävä tarkasti mahdollisimman laajoja käyttömahdollisuuksia jään 
osalta. Koulujen tulee olla tekojään merkittävä käyttäjäryhmä sekä 
päiväkodeille tulisi myös mahdollistaa tekojään käyttö. 
 
Tekojääratahankkeiden toteutuneet rakennuskustannukset olivat n 2,2 M€ 
- 3,5 M€ / kenttä vuoden 2013 kustannustasolla (VTT:n arvio Suomessa 
toteutettujen hankkeiden keskiarvohaarukasta, Ulkoliikuntapaikkojen 
laatuluokitus ja elinkaarikustannusten arviointi, s. 74, VTT 2015). VTT:n 
edelleen jalostama arvio suuren pallokentän rakennuskustannuksista, kun 
se tehdään talvikauden tekojääradaksi ja kesäkauden tekonurmeksi, kuten 
Turun Parkin kenttä, oli vaihteluvälillä 1,96 M€ - 6,5 M€ riippuen kohteen 
koosta ja laatutasosta (kuten ed., s. 176). Lisäksi tulee huomioida 
tekojääkentän vuosittaiset ylläpitokustannukset. 
 
Liikuntapalvelut puoltaa kaupungin viihtyisyyttä lisäävän ja kaupunkilaisten 
jääliikuntamahdollisuuksia parantavan tekojään rakentamista. Tärkeää on 
selvittää ylikunnallisen yhteistyön mahdollisuudet tekojääkentän 
rakentamisessa, koska Turun Parkin kenttä on ainoa Turun seudulla oleva 
kaikille avoin tekojäärata. Raision kaupungin osalta on lisäksi 
huomioitavaa, että Raision jäähallien osalta tulisi toteuttaa hallien 
kuntokartoitus vuoden 2022 kesällä, jolloin kaupungilla on realistinen tieto 
olemassa olevien jäähallien korjaustarpeesta. 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Leena Laakso 
 

Päätösehdotus Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 
vastauksen. Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Jäsenet Nina Stenlund ja Jyrki Heiskari ilmoittivat, että he haluavat kirjata 
pöytäkirjaan eriävän mielipiteensä, jonka mukaan vapaa-aikalautakunnan 
ei tule puoltaa tekojääradan rakentamista. 

 
 
Kaupunginhallitus 28.03.2022 § 135  
  
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 



Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja päättää, että 
tekojääradan rakentaminen ei ole nyt ajankohtaista, mutta asian 
tarkempaan selvittämiseen voidaan palata osana tulevia 
liikuntapaikkarakentamisen kehittämissuunnitelmia  
 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 
aloitteen loppuunkäsitellyksi.  
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 04.04.2022 § 58    
98/12.04.02/2022    
 
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 


